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SLOVO STAROSTY 

Hezký předvánoční čas všem občanům Pavlovic u Kojetína a Unčic. Někdy nastává čas, kdy je nutné vše 

ukončit. Proto dovolte toto právo i mě. Vím sice, že v říjnu 2022 budete volit nové zastupitelstvo, kdy jsem 

předem avizoval, že se voleb již nezúčastním. Bohužel můj současný zdravotní stav mi neumožní dokončit 

ani toto volební období a já se rozhodl rezignovat na svůj mandát zastupitele a zároveň starosty obce. 

Tuto funkci jsem vykonával rád a s nadšením. Je nutné tady říci ten fakt, že za minimálních odměn starosty 

a zastupitelů všech tří zastupitelstev se za cenu vysokých ztrát a odříkání podařilo očistit obec z vysokých 

dluhů, kdy nám i tehdejší ministr financí psal o naší neschopnosti splácet dluhy a hrozila nám platební 

neschopnost obce. 

Pokud se podívám za sebe, tak dluhy a úvěry jsou zaplacené a podařila se spousta investičních akcí: 

2012 – výsadba 96 stromů na polních cestách v Unčicích a Pavlovicích 

2013 – vybudování parkoviště u kostela, oplocení zahrady obecního úřadu, výměna podlahové krytiny 

v zasedací místnosti 

2014 – oprava kříže pod schody ke kostelu, oprava hřbitova – nový 

chodník na hřbitově, přivedení vody do nové části hřbitova, oprava 

hřbitovních vstupů, zbudování nového osvětlení na hřbitově a 

elektrifikace márnice; výstavba nového chodníku ze Lhoty k obchodu v 

Pavlovicích včetně odstavné plochy k dětskému hřišti, nový bezdrátový 

rozhlas 

2015 – odstavná plocha pro osobní vozidla u hřbitova, oprava místních 

komunikací v Unčicích „do dvora“ a v Pavlovicích ke kostelu, oprava 

chodníku před nákupním střediskem, oprava střechy obecního úřadu, 

zakoupení zahradní Rider Stiga na údržbu veřejné zeleně 

2016 - pořízení autobusové zastávky do Unčic, výměna plastových oken na budově obecního úřadu – na poště, 

v knihovně, kuchyňce a zasedací místnosti; oprava schodů před obecním úřadem, oprava božích muk v poli 

2017 – rekonstrukce veřejného osvětlení, pořízení elektrotříkolky Benycargo pro potřeby údržby veřejné 

zeleně, oprava střechy bývalé budovy OÚ 

2018 – oprava zvonice v Unčicích, oprava autobusové zastávky 

v Unčicích u zvonice, dokončeny komplexní pozemkové úpravy 

2019 – výstavba dětského hřiště v Pavlovicích i Unčicích, 

obnova hřbitovní zdi 

2020 – oprava části dešťové kanalizace v Pavlovicích, pořízení 

projektu na vybudování chodníku v Unčicích, vybudování 

odstavné plochy u kostela, pořízení traktoru včetně příslušenství 

pro potřeby obce, oprava nebytových prostor v bývalé budově 

OÚ, pořízení územního plánu, výsadba stromů v obci Pavlovice 

2021 – oprava komunikace v Pavlovicích, dokončena rekonstrukce bývalé budovy OÚ na 4 byty, pořízen 

mulčovač k obecnímu traktoru 
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V uplynulém období byly zbourány dva domy po nepřizpůsobivých 

občanech. Jeden v Unčicích u pomníku – nové stavební místo a jeden 

v Pavlovicích naproti obchodu – je zde vybudováno nové místo na 

oddech a odpočinek. 

Obec jsem přebíral s dluhy ve výši 10 milionů korun a předávám ji 

s částkou cca 3 milionů korun na účtech. 

S jedním zatím obecním domem, kdy až do konečného splacení kupní 

ceny nemovitosti č.p. 85, bude do července 2026 přicházet do pokladny 

8 000 Kč měsíčně a také naše konto obohatí od I.poloviny roku 2022 

nájemné ze čtyř bytů v obecním bytovém domě.  

Moje poděkování patří všem zastupitelům a pracovníkům, kteří za těch 

10 let pracovali pro blaho naší obce. Myslím si, že se nemáme za co 

stydět a máme být na co pyšní. A zcela určitě je to také bezmezná zásluha 

hospodářky obce, paní Jany Koutné. 

Proto mi dovolte odejít se ctí. 

Váš končící starosta Milan Lešikar 

ROZVOJ OBCE 

INVESTICE ROKU 2021 V ČÍSLECH 

DROBNÉ OPRAVY KANALIZACE PO BOUŘÍCH 

Po letních bouřkách bylo opět nutné opravit problémová místa na dešťové kanalizaci. Dále byly v Unčicích 

realizovány terénní úpravy, které by měly velké vodě propříště usnadnit cestu tak, aby neudělala tolik škody 

a nepořádku.  Na rozdíl od předešlého období nešlo využít dotací, protože se změnily podmínky přidělování 

– bez stavebního povolení nebo alespoň vyjádření o jeho nepotřebnosti od Vodoprávního úřadu v Prostějově 

nelze o dotaci žádat a zpracování projektu a získání povolení vyžaduje samo o sobě spoustu času a peněz. 

Problémových míst je v obou částech obce více, jak nám opět připomněly letní bouřky v letošním roce. 

Náklady celkem: 82 692 Kč 

MULČOVAČ 

K loňskému rozhodnutí pořídit traktor přispěla zejména 

získaná dotace. Snažili jsme se vybrat také pro obec 

potřebné příslušenství, které jsme letos v červnu rozšířili 

o kladivový mulčovač INO Elite L 190.  

Náklady celkem: 90 024 Kč 
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PŘESTAVBA STARÉ POŠTY NA OBECNÍ BYTY 

Při hlavní etapě rekonstrukce byly v letošním roce realizovány v bytových částech budovy kompletní 

elektroinstalace, vzduchotechnika, zdravotechnika a vytápění, v celé budově pak úpravy vnitřních a vnějších 

povrchů stěn, stropů i podlah a fasáda. Součástí realizace byla také přípojka kanalizace ukončená domovní 

čistírnou odpadních vod a vybudování přilehlých pojezdových ploch s místy pro parkování nájemníků.  

Dostavba byla vázána zejména na získání finančních prostředků z dotací, bez nichž by si obec nemohla 

rekonstrukci budovy dovolit. V nejbližší době bude požádán stavební úřad o vydání kolaudačního souhlasu 

a poté by měly být nové byty vybavené i kuchyňskou linkou se spotřebiči připraveny pro nájemníky. Začátkem 

roku 2022 budou stanoveny podmínky pro přidělení bytu a započne sběr žádostí od zájemců. 

Děkuji realizační firmě HMS – REAL s.r.o. z Kroměříže a jejímu jednateli Milanu Hromadovi za vstřícný 

a férový přístup. 

Letošní náklady spojené s realizací celkem: 6 734 450 Kč (jedná se nejen o stavební práce, ale i o přípravné 

práce, související úpravy sítí a stavební dozor) 

Dotace Ministerstva financí ČR: 5 296 650 Kč  

Dotace Olomouckého kraje: 500 000 Kč 

Aby do budoucna zůstala otevřena možnost vybudování většího podkrovního bytu, bylo po dohodě se statikem 

odsouhlaseno posílení stropu ve 2. patře a zároveň dohodnuto zpracování projektu na tento 5. byt. Náklady se 

promítnou po dokončení v příštím roce. 

 

VÝSADBY ZELENĚ A OPATŘENÍ PRO ZADRŽOVÁNÍ VODY V KRAJINĚ A OCHRANU OBCE 

PŘED ZÁPLAVAMI PŘI NADMĚRNÝCH SRÁŽKÁCH 

V součinnosti se Státním pozemkovým úřadem byla dokončena projekce a bylo přislíbeno započetí realizace 

I. etapy z plánu společných zařízení v roce 2022 (poldr, terénní úpravy, obslužné komunikace, výsadby). 

V rámci komplexních pozemkových úprav byly ve vlastnictví obce vyčleněny také další pozemky, na nichž 

je možné po zpracování projektové dokumentace výsadby a dalších opatření realizovat. Zastupitelstvo 

rozhodlo o projekci biokoridoru a lokálního biocentra podél Pavlůvky od Unčic až na hranici katastru 

s Vrchoslavicemi. Dále je také zpracován projekt na biokoridor za Unčicemi směrem k hájku za Karáskovým 

a dále kolmo přes silnici až na Bařinu. Celková plocha těchto výsadeb činí více než 4 ha a kopíruje problémová 

místa z pohledu stékání srážkových vod a také dlouhodobě zamokřené plochy kolem potoků. Obec nyní 
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projekty musela zafinancovat, ale počítá se s proplacením nákladů v případě vypsání dotačních titulů 

na realizaci v roce 2022. 

Náklady celkem: 435 600 Kč 

OPRAVA KOMUNIKACÍ 

Na jaře byla u hasičárny brigádně položena nová část potrubí pro odvod srážkových vod a vyspraven vjezd 

do budovy pro nový traktor. V říjnu pak byly provedeny nutné opravy obecních komunikací v obci. 

Náklady celkem: 146 228 Kč 

POŘÍZENÍ KONTEJNERŮ A KOMPOSTÉRŮ 

Díky spolupráci s Dobrovolným svazkem obcí Hanácký venkov byly 

získány prostředky na nákup 2 ks velkoobjemových kontejnerů 

k obecnímu traktoru a dále 3 ks kontejnerů na kovy a 1 kontejner na 

textil.  

Náklady celkem: 218 042 Kč 

Dotace: 185 336 Kč 

Dále bylo objednáno 50 kompostérů, které máte možnost pro své potřeby získat na obecním úřadě 

za symbolickou cenu. Prosím, abyste této možnosti využili a kompostéry začali v domácnostech využívat. 

PROJEKT NA REKONSTRUKCI KANALIZACE A CHODNÍKU V UNČICÍCH 

V návaznosti na možnost získat dotaci na rekonstrukci chodníku z MAS jsme nechali zpracovat projekt 

částečně financovaný Olomouckým krajem. V loňském roce se nepodařilo dosáhnout na dotaci na realizaci, 

kvůli průtahům při získávání stavebního povolení. V letošním roce se díky vstřícnosti MAS Hanácký venkov, 

jejímž jsme členem, podařilo s žádostí o dotaci uspět. Realizace projektu musí proběhnout v příštím roce. 

Otázkou zůstává, v jakém rozsahu akci realizovat, protože rozpočtované náklady přesahují 2 mil. Kč 

při předpokládané výši dotace 800 tis. Kč.  

Protože samotná rekonstrukce chodníku bez zásahu do kanalizace nedává smysl, oslovila obec projekční 

společnost TRASKO Vyškov a pokusí se před realizací rekonstrukce chodníku získat stavební povolení také 

na vybudování alespoň části nové kanalizace. Protože náklady na projekci a případnou realizaci budou značné, 

žádám Unčáky, aby se zúčastnili nejbližších jednání zastupitelstva, aby řešení, které má projekt představovat, 

bylo v první řadě v souladu se zájmy občanů. 

PLÁNY DO DALŠÍHO ROKU: 

• Opravy problémových míst kanalizace, zpracování projektů, dílčí realizace 

• Hlavní chodník v Unčicích 

• Realizace výsadeb zeleně a opatření pro zadržování vody v krajině a ochranu obce před záplavami 

při nadměrných srážkách ve spolupráci se Statním pozemkovým úřadem i sami s pomocí dotací 

• Oprava komunikací, zpracování projektů 

Vše v závislosti na úspěšnosti při získávání dotací a na rozpočtu obce. 

Marek Novotný, místostarosta 
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PODPORA PRODEJNY V PAVLOVICÍCH U KOJETÍNA 

S ohledem na události uplynulých dvou let se Zastupitelstvo obce rozhodlo podpořit finančním příspěvkem 

provoz místní prodejny smíšeného zboží. Prodejna je důležitým prvkem obecní infrastruktury zejména pro 

starší občany při obstarávání základních potravin. Zejména v době pandemie snižuje dostupná možnost 

nákupu nutný pohyb osob a tím také riziko nákazy a šíření nemoci COVID-19. Senioři nemusí jezdit 

na nákupy hromadnou dopravou do nejbližší větší vesnice nebo vzdálenějšího města. Na zvýšení komfortu 

života v obci má zachování prodejny smíšeného zboží zcela jistě pozitivní vliv. Prodejna v obci přispívá 

k uspokojování základních potřeb obyvatel a je také důležitým kritériem proti vylidňování obce.   

Zastupitelstvo obce se v zájmu zachování prodejny smíšeného zboží rozhodlo poskytnout provozovateli 

Jednota spotřební družstvo v Uherském Hradišti finanční příspěvek ve výši 60 000 Kč. Polovina této částky 

byla dotována Olomouckým krajem v rámci dotačního titulu Podpora venkovských prodejen.  

Jana Koutná, hospodářka 

DĚTSKÁ HŘIŠTĚ 

Dětská hřiště v Pavlovicích a Unčicích byla v květnu vybavena 

k radosti všech dětí novými hračkami na pískoviště. Do parku na Lhotě 

kromě hraček a houpačky přibyla i nová slackline. Slack označujeme 

disciplínu balancování, chůze a skákání na popruhu nataženém mezi 

dvěma body, například stromy. Na rozdíl od chůze po laně není popruh 

na slackline natažený napevno, ale je do jisté míry pružný. K udržení 

rovnováhy tedy používáte pouze své tělo a tím ho zpevňujete. Do Unčic 

byl na přání občanů zakoupen nový venkovní pingpongový stůl. 

Věříme, že obě novinky občané i starší děti využijí a že doplní možnost 

dalšího sportovního vyžití v obci. Z ankety mezi staršími dětmi 

a maminkami menších dětí v Pavlovicích vyplynulo, že by bylo vhodné 

hřiště doplnit jednoduchým přístřeškem, pod který by bylo možné se 

schovat např. v případě dešťové přeháňky nebo při hře v nepříznivém 

počasí. Zastupitelstvo tento zájem bere na vědomí a jeho realizace bude 

závislá na finančních možnostech v dalších letech. 

Eva Soldánová, zastupitelka 
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

V současné době se v České republice skládkuje 46 % odpadů (hůře jsou na tom v Evropě jen balkánské státy). 

Tendence je ale jasná: skládkování postupně omezovat, až téměř vypustit. Velký bič nachystala Evropská 

unie, která svými odpadovými směrnicemi stanovila jasné a přísné cíle: Do roku 2035 navýšit recyklaci 

komunálních odpadů na 65 % a snížit skládkování komunálních odpadů na 10 %. 

Druhý tlak vychází z české legislativy od 1. ledna 2021 začal platit nový zákon o odpadech, který městům 

i obcím radikálně navyšuje poplatek za ukládání směsného komunálního odpadu (SKO) a velkoobjemového 

odpadu (VO). To bude mít zásadní dopad i na stanovení výše místního poplatku za odpady. Řešením je 

především snížení podílu směsného komunálního odpadu, toho lze docílit pouze poctivým a důsledným 

tříděním odpadů. Separace sníží objem směsného komunálního odpadu, za který obec platí, a naopak zvýší 

objem odpadu, který je využitelný pro další zpracování. Za ten obec sice také platí, ale dostává i odměny 

za vytříděné množství. V níže uvedené tabulce se uvádí sleva za uložení na skládku v případě dodržení 

maximálního limitu směsného komunálního odpadu na občana a rok. Množství odpadu nad tento limit je 

zpoplatněno za tržní cenu uložení odpadu, tedy mnohem vyšší cenu bez slevy. 

 

Limity na slevu a množství za uložení odpadu na skládku 

Rok 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 

Množství na občana 

(kg/rok) 
200 190 180 170 160 150 140 130 120 

Využitelných odpadů 

(Kč/1t)* 
800,- 900,- 1000,- 1250,- 1500,- 1600,- 1700,- 1800,- 1850,- 

Zbytkových odpadů 

(Kč/1t) 
500,- 500,- 500,- 500,- 500,- 600,- 600,- 700,- 700,- 

*recyklovatelné          

 

Celkový limit na obec stanovuje počet osob přihlášených k trvalému pobytu v obci. K 1.1.2021 bylo v obci 

přihlášeno k trvalému pobytu 276 občanů, celkový limit pro naši obec je tedy 55,2 t směsného komunálního 

odpadu. Nad tento limit je odpad výrazně dražší. V roce 2021 bylo odvezeno přibližně 62 t směsného 

komunálního odpadu. 

 

Ke shromažďování odpadů: 

Bioodpad                                                                                                          

Podle statistik kuchyňský a zelený odpad tvoří až 35 % obsahu běžné české popelnice na SKO! Přitom 

bioodpad je odpad velmi dobře využitelný a na skládku v žádném případě nepatří. Proto obec nabídla již dvě 

vlny pořízení zahradních kompostérů – každý ve svém zájmu by měl kompostování více využívat. 

Kompostéry jsou stále k odběru na obecním úřadě.  

Bioodpad prostě do popelnice na směsný komunální odpad nepatří!!! 

 

Do popelnice nepatří ani stavební odpad!!! Stavební odpad si každý občan má likvidovat sám, např. může 

odvézt suť prostřednictvím firmy Jan Ruszó, Otaslavice nebo na skládku v Němčicích nad Hanou, kde musí 

uložení odpadu uhradit. 
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Třídění plastu, papíru a textilu 

V nádobách na SKO často končí plast i papír, proto je 

třeba využívat zvýšenou měrou i tento sběr. V případě 

ukládání papíru a plastu do nádob na tříděný odpad 

vždy co nejvíce redukujte jeho objem. Aby se 

nevyvážel jen vzduch.   

Papír můžete odkládat do modrých kontejnerů 

umístěných v Pavlovicích u obchodu, před areálem TJ 

Sokol a na parkovišti u kostela, v Unčicích pak na 

sběrném místě u vývěsek.  

Plastový odpad je možno odkládat na ta samá místa, 

ale do kontejnerů žluté barvy.  Mimo to je sběr plastů 

(a nápojových kartonů) možný do žlutých pytlů, 

distribuovaných OÚ a svážených 1x měsíčně od 

vašich domovů. V případě, že budete mít větší 

množství plastu (např. čistý polystyren), 

doporučujeme ho dát do žlutých pytlů, aby bylo 

v nádobách dost místa i pro ostatní. 

Čistý a dobře zabalený textil je možné odkládat do kontejneru v Pavlovicích u obchodu. 

 

V důsledku každoročního zvyšování cen na skládce a snižování 

limitu odpadu na občana se budou neustále zvyšovat náklady a 

tím i poplatky za odpady porostou, pokud nedojde k omezení 

množství směsného komunálního odpadu a zvýšení produkce 

vytříděného odpadu. 

 

Náklady obce na odpadové hospodářství 

Celkové náklady:    229 344,33 Kč 

Odměna za třídění (EKO-KOM):  10 942,50 Kč 

Náklady po odečtení odměny:  218 401,83 Kč 

Počet občanů přihlášených k 1.1.2021: 276 

Náklad obce na jednoho občana:  791,31 Kč 

Aktuální poplatek za odpady:   600,00 Kč 

  

 

Od 1. 1. 2022 je v obci Pavlovice u Kojetína zvýšen roční poplatek za využití systému odpadového 

hospodářství na 700 Kč. 

Milan Lešikar, starosta 
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SPOLEČENSKÉ OKÉNKO 

Na úvod přehledu kulturních akcí děkuji z celého srdce všem, kteří nám dobrovolně pomáhají – ve svém 

volném čase, bez nároku na honorář. Letos se nám podařilo uskutečnit hodně akcí i přes ztížené podmínky. 

Nejen společenských, ale i dlouhodobějších, které poslouží i v dalších letech. Díky vám a vaší pomoci je to 

tu hezčí a dědina snad zase bude držet spolu. 

Kateřina Václavíčková,  

předsedkyně výboru pro kulturu a sport

KONCERT Z ROZHLASU 

30. ledna jsme mohli vyslechnout z obecního rozhlasu krátký 

hudební happening „Na slyšenou!“ od symfonického orchestru 

Police Symphony Orchestra (PSO) z Police nad Metují.  Tento 

koncert byl v reálném čase vysílán do místních rozhlasů po celé 

České republice, aby se živá kultura dostala k publiku i v době 

epidemie. PSO založila v roce 2010 patnáctiletá Petra Soukupová 

s o dva roky starším bratrem Jakubem. V současné době má 

orchestr složený z mladých nadšeneckých muzikantů přes 60 

členů a spoustu zajímavých nápadů pro potěchu lidské duše. 

PAVLOVICKÝ DISNEYLAND 

Co se dá dělat, zavřené školy, zavřené hranice obce, lockdown… Zajet se nedá ani 

na Dřínov natož do Disneylandu… Konečně přišla dobrá příležitost na šifrovací hru 

do terénu. Hra byla určena pro všechny věkové kategorie, ačkoliv se zúčastnily jen 

mladší ročníky. Hráči luštili šifrované zprávy z plakátu a na procházkách pak hledali 

Disney postavičky, schované na území Pavlovic a Unčic. Úspěšní lovci kreslených 

postaviček získali vitamínovou odměnu, provětraný mozek a plíce plné čerstvého 

vzduchu. 

Markéta Novotná 

ZAHÁJENÍ PRÁZDNIN 

Po krásném horkém týdnu přišlo i mírné ochlazení a s ním 

dlouze očekávaný 2.červenec a Zahájení prázdnin na 

fotbalovém hřišti. Přípravy byly veliké, tentokrát došlo na 

změnu místa i účinkujících. Obecní úřad ve spolupráci s 

TJ Pavlovice u Kojetína oslovil SDH Věžky a Iron Cavalry 

LE MC. 

Začátek byl malinko rozpačitý, hasiči přijeli s velkou 

parádou, ale na hřišti nám ještě nic nehořelo. Čekali jsme 

na sanitku a další vůz, který jel ještě natankovat. A aby 

toho nebylo málo, netekla jim voda… 
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Děti už byly netrpělivé, ale pod vedením zodpovědného pyromana naše kartonová chaloupka začala hořet. 

Palič zlehka ulehl a předstíral zranění, s čímž jsem nepočítala a mé zdravotnické srdce se hrůzou sevřelo. 

Naštěstí už se na druhý pokus řítili Hasiči v závěsu se sanitkou. Žhář byl odnesen na bezpečné místo a děti si 

mohly vyzkoušet, jaké to je držet proudnici natlakovanou vodou při hašení požáru. Uhašeno bylo, zraněný byl 

ošetřen a vyvezen sanitkou na kraj hřiště. 

Pro zájemce byl připravený vyhlídkový šplh se zajištěním 

na hasičském žebříku. Mezitím děti plnily různé úkoly a zadání, 

za které dostávaly hvězdičky a ve finále sladkou odměnu. Dospělí 

si mohli pochutnat na rozmanitých specialitách z grilu od našeho 

Mistra kuchaře Tomáše Mládka, na makrelách z udírny a spláchnout 

to pěnivým mokem. K večeru se na hřiště přiřítilo 8 chlapů a jedná 

krásná křehká blondýnka z motorkářského klubu. Přijeli nás 

pozdravit a rozdat dětem drobné dárky. 

Největší odměnou nám všem byly společně prožité chvíle a nadšené oči asi padesáti dětí nejen z naší vesnice, 

ale i z okolí. 

Kateřina Václavíčková, zastupitelka 

MIKROREGION NĚMČICKO SE BAVÍ 

Akce Mikroregion se baví 2021 proběhla 28. 8. 2021 v Hrušce. Obec 

reprezentoval tým ve složení Tomáš Tomek, Tomáš Mládek, Jakub 

Mládek, Adéla Vincencová a David Vincenec. Pavlovský tým 

absolvoval celkem 4 soutěže a v jedné soutěži pro starosty 

reprezentoval naši obec pan starosta Milan Lešikar. V konkurenci 17 

obcí obsadili Pavlovčáci 9.-10. místo, zvítězilo družstvo Nezamyslic. 

Příští rok se akce uskuteční 27. 8. 2021. 

Markéta Novotná 

KURZ PRVNÍ POMOCI ANEB ZASE HO PÍCHLA…? 

Po dvou letech jsme si řekli, že je načase oprášit znalosti První 

pomoci. Slovo dalo slovo a paní Monika Ševčíková si na nás 

vyhradila čas spolu se svou dcerou.  

Počasí nám přálo, a tak jsme se na místním hřišti sešli 3. září v 

počtu sice menším než poprvé, ale to vůbec nevadilo. Právě zde 

probíhali stavební práce, ale čerstvě posečené hřiště přímo 

vybízelo k poležení nebo posezení na karimatce. 

Oživili jsme si postupy při volání 155, ošetření krvácející rány, otravy a resuscitaci. Mohly jsme si vyzkoušet 

masáž srdce na panně jménem Anča, která už nebyla nejmladší, tak jevila známky mírného opotřebení.  

Celá akce trvala asi 2 hodiny. Ve finále to dopadlo tak, že ženy a děti se školily a naše drahé polovičky nám 

k tomu držely palce u piva… prý abychom se to dobře naučily a mohly je pak zachránit… Doufejme, že nově 

nabyté vědomosti a dovednosti nebudeme často potřebovat. 
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NA BICYKLECH NĚMČICKEM 

Tento rok měl být dojezd kol opět situován do naší 

obce. Vzhledem k náročnému plánování dlouho 

dopředu a nemožnosti odhadnout Covid situaci u nás 

v kraji, se cyklistický svátek Mikroregionu Němčicko 

musel opět obejít bez dojezdové obce.  

Počasí nám přálo, sluníčko svítilo, krásně hřálo, a tak 

kluci z naší TJ narazili bečku piva hned zrána. Jako 

první pavlovská vlaštovka dorazil Tomáš Tomek 

stíhaný rodinou Tomáše Mládka. Posléze již plynule 

proudily davy nadšených kolařů, jejich ratolestí 

a čtyřnohých miláčků. Obcí projelo asi 415 cyklistů za doprovodu kladívek od pracantů, kteří nám stavěli naši 

novou pergolu. 

Naši obec opět nevynechal pan Punčochář, nonšalantní pán, kterému je úctyhodných 91 let a stále jezdí na 

obyčejném kole. Byla jsem z něj unešená, čišelo z něj tolik energie a elánu, že by mu i o dvě generaci mladší 

lidé mohli závidět. 

TJ připravilo tekuté osvěžení, Tomáš Mládek kastrol vynikající bůčkové pomazánky a razítka rozdávaly 

nejmenší a nejhezčí razítkovačky široko daleko – Adrianka, Sofinka a Izabelka. Nemalé díky patří i Evě, která 

se mnou nachodila za ½ dne více jak 13 000 kroků. 

Snad nám okolnosti budou přát a příští rok se nám podaří zrealizovat i dojezd se vší parádou a s Vaší pomocí. 

DĚKUJI PŘEDEM! 

Kateřina Václavíčková, zastupitelka 
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PODZIMNÍ RODINNÉ ODPOLEDNE 

Podzimní rodinné odpoledne se vydařilo. Vítr 

foukal, sluníčko svítilo... Setkali se zde občané 

a zástupci spolků, působících v obci – 

TJ Pavlovice u Kojetína zajistila pitný režim, 

zástupce farnosti o. Tomáš Strogan požehnal 

nové přístřešky, myslivci z MS Podlesí Vitčice 

připravili srnčí guláš, kterého se snědlo 60 porcí 

a motorkáři z Iron Cavalry LE MC dorazili v 

rámci jedné z posledních letošních klubových 

projížděk. Pavlovské pekařky poprvé soutěžily 

o nejlepší kynuté buchty. Ty nejlepší napekla 

paní Anna Bulková a úplně se rozplývaly na 

jazyku. Děti nechaly proletět draky a potrápily své smysly čicháním, ochutnáváním, hledáním, posloucháním 

a hmatáním.  

Markéta Novotná 

ROZSVÍCENÍ OBCE A VÁNOČNÍHO STROMU  

V polovině dubna 2021 zasadili zastupitelé v zeleném zákoutí 

naproti obchodu stříbrný smrk, který obec pořídila jako nový 

vánoční strom. V listopadu byla ke stromečku dovedena z blízkého 

sloupu elektřina a bylo nakoupeno nové osvětlení na ozdobení 

stromečku. Také se obci podařilo nechat zhotovit „domeček“ pro 

betlém, do kterého bylo pořízeno 10 ks pískovcových postaviček.  

První adventní neděli jsme tento náš nový „námi 

hýčkaný“ stromeček rozsvítili. Vzhledem ke zhoršení 

epidemiologické situaci a nárůstu počtu nakažených občanů v obci 

se i v letošním roce uskutečnilo rozsvícení stromu a zahájení 

adventní doby prostřednictvím obecního rozhlasu. Adventní dobu 

uvedl pan starosta 

Milan Lešikar a 

vánoční strom 

vzdáleně požehnal 

o. Tomáš Strogan.  

Tomášek, Anička, Ellinka, Sofinka, Dominik a Mireček si 

připravili pásmo básniček. Vánoční písně linoucí se z rozhlasu 

navodily slavnostní předvánoční náladu. Stromeček s hvězdou 

na svém vrcholu se rozsvítil a bílá sněhová nadílka jen krásně 

dokreslila celou atmosféru. 

Také v Unčicích se rozsvítil stromeček a spolu s betlémem 

v životní velikosti se oděl do nového svátečního osvětlení. 

Eva Soldánová, zastupitelka 
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MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 

I v Covid době je potřeba děti trochu pozlobit a připomenout pohádkové bytosti. A tak se i stalo… spustil se 

k nám krásný blonďatý anděl, nesmělý čert a drobný Mikuláš. Obešli s ovocným balíčkem děti Pavlovic 

i Unčic jen tam, kde o ně rodiče projevili zájem. Viděli jsme vystrašené oči a šibalský úsměv na tváři. 

A vyslechli jsme si písničky a básničky a taky spoustu slibů. 

Příští rok, až bude svatý Mikuláš se svou družinou opět obcházet naši vesnici, doufám, že sliby a přání budou 

splněné… 

Kateřina Václavíčková, zastupitelka 

BENEFIČNÍ KONCERT DAVIDA ULIČNÍKA – ODLOŽENO NA ROK 2022 

Obec Pavlovice u Kojetína a farnost Pavlovice u Kojetína 

připravují benefiční koncert Davida Uličníka s názvem Hořké 

písně a sladké balady aneb pocta básníkům českého hudebního 

nebe. Koncert se vzhledem k epidemickým opatřením uskuteční 

dle možností v první polovině roku 2022. 

 

 

 

 

 

KOLOBĚH ŽIVOTA 

I v letošním roce se přání našim oslavencům nesla ve stejném duchu… symbolicky, 

téměř bez návštěv. 

I přes to všechno věřte, že jsme se snažili udělat aspoň malinkou radost těm, kteří 

zrovna slavili. 

V tomto roce nám přibyly další děti Jáchym Přecechtěl, Marie Valčíková a Julia 

Hrabalová. 

O své přivítání mezi nás nepřijdou, jen ho budou mít později spolu s dětmi z 

loňského roku ve stylu „letošní budou sedět a loňské je budou v kolébce houpat“. 

 

V tomto roce nás opustili   

Paní Hana Adamčíková 

Pan Jan Došlík 

Ať odpočívají v pokoji… 
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JÍZDA IRON CAVALRY LE MC ROKEM 2021 

Jak prožil rok 2021 klub motorkářů, který sídlí v naší obci? 

Stejně jako v předchozích letech jsme se i letos snažili přispět trochou svojí aktivity a pokusili jsme se připravit 

klubové akce pro veřejnost – pro dospělé i pro děti. A stejně jako v roce 2020 nám tyhle aktivity narušila 

opatření a restrikce v rámci boje proti covid-19. Z tohoto důvodu nebyla uskutečněna jarní akce zahájení 

motosezóny. Tradiční květnová akce klubu ke dni Osvobození naší republiky od fašismu proběhla jen jako 

pietní akce kladení věnců na památnících Osvobození v Přerově, Olomouci a Luhačovicích, bez veřejnosti, 

doprovodných akcí a bez spolupráce s magistráty měst. Rovněž restrikce a různá omezení, nám v tomto roce 

nedovolily vycestovat za našimi bratrskými kluby po Evropě, vyjma návštěvy italského policejního motoklubu 

z Florencie – DOOMSTRIKER LE MC Italy. Naše tradiční klubová jízda za našeho krále, železného a zlatého 

Přemysla Otakara II, proběhla ke konci srpna rovněž v omezené míře pod královským hradem Bouzov, 

za účasti jen šesti bratrských motoklubů z České republiky. Jízda na "Moravské pole" a kladení věnců 

v rakouském přemyslovském, královském městě Marchegg byla zrušena z důvodu restrikcí covid-19.  

Do konce roku 2021 jsme alespoň uskutečnili ještě několik klubových akcí. Jsme rádi, že se nám podařilo 

dvakrát připravit ve spolupráci s obcí Pavlovice u Kojetína výchovně preventivní akce pro děti na téma 

bezpečnost v silničním provozu, zdravověda a základy první pomoci, ochrana a význam včel, včelaření 

a historie našeho státu a rytířství. Lektory těchto akcí byli instruktoři a lektoři z PČR, HZS a Iron Cavalry 

LEMC. V roce 2022 plánujeme obdobné výchovně preventivní akce jak pro děti, tak pro seniory v obci 

Pavlovice u Kojetína. 

Luděk Crha president ICLEMC 
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SPORTOVNÍ HLASATEL 

PAVLOVSKÝ FOTBAL V ROCE 2021 

Ani né tak začátek sezóny byl pro nás hektický, jak to, co předcházelo. Do shánění hráčů se pustili dva naši 

borci, kterým nebylo lhostejné to, co se v posledních letech dělo s Pavlovským fotbalem. Měli nelehké úkoly 

a vedení vytýčilo nemalé cíle. Dovést alespoň 2-3 kluky, kteří by trochu uměli hrát fotbal. Nevím, jestli jsme 

zvládli dotáhnout úplně prvotřídní fotbalisty, ale věřte, že v téhle době koronavirové není lehké sehnat ani 

ledajakého kopáče. Bohužel zájem o vesnický fotbal upadá. A je to vidět všude okolo. Jedno z nejtěžších 

rozhodnutí jsme měli, když naše "béčko" z Vrchoslavic zavolalo, jestli jim pustíme našeho elitního bořiče 

KUBU STRAŠÁKA do 1. B třídy. Rozhodování a sáhodlouhá jednání nakonec dospěla k tomu, že si Kuba 

zahrál 1. B třídu a zatím to vypadá, že hlavně díky jeho přítomnosti mají ve Vrchoslavicích tolik bodů, kolik 

mají. 

Teď trochu představím borce, kteří oficiálně přišli nově do 

našeho klubu. 

Tomáš Barnet – pravonohý dříč, který nedá žádný centimetr 

soupeři zadarmo. Hrával dlouhou dobu v Měrovicích, kde 

bohužel zanikl fotbal, a tak jeho stopy vedly k nám. 

Lukáš Konvičný – pravonohý tvrďák. Silový hráč, který je 

vybaven neskutečným fyzickým fondem k nám přišel taktéž z 

Měrovic. 

Pavel Kalinec – levonohý šikula, který hrával za Kojetín, poté 

v Měrovicích. Je schopen s přehledem udělat borce 1 na 1 

a zakončit přesnou střelou, popřípadě nahrávkou. 

Zdeněk Špička – lenivý pravonohý bojovník, kterému nebyly 

Nezamyslice dost dobré, a tak jeho kroky vedly k nejlepšímu 

klubu v okrese. 

Martin Plucnar – odchovanec nezamyslického fotbalu který 

tvrdě brousí zadní řady a je z něj platný člen našeho mančaftu. 

Antonín Bartošek starší – zkušený matador se zkušenostmi kdo ví odkud. Všude si s přehledem odehraje své 

a v jeho letech se opravdu nemusí stydět za to, co předvádí. 

Adam Hrdý – vysokoškolák, který kvůli svému vzdělávacímu programu bohužel stihl jen jeden nebo dva 

zápasy za Pavlovské Áčko. 

Teď k samotné sezóně. 

Přípravné zápasy nevypadaly vůbec tak, jak se očekávalo, že by se mělo hrát. Negativní výsledek hlavně 

z Nezamyslic s "dorostama" nám trošku sundal hřebínek. Ovšem první domácí soutěžní zápas byl naprosto 

odlišný. Jednoznačná výhra 7:1, hattrick od Zdeny a absolutní nedovolení soupeři nic. A jelo se do 

nebezpečného Želče. Tam kluci zvládli otočit nepříznivý výsledek a vyhrát 5:2. To už jsme si říkali: asi dobře 

odvedená práce od našich dvou skautů. Po výhře 1:0 v Biskupicích jsme se rozplývali nad možným postupem 

Na fotce jedna z potencionálních zimních posil Adam 

Buriánek (vlevo) s jedním z našich nejlepších středních 

záložníků Jakubem Strašákem (vpravo) 
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a prvním místem. Čekal nás souboj v Metlách. Nepříjemný, protože měli hody. A na hody se co? No na hody 

se neprohrává. Sebevědomí nám také kleslo už den před zápasem, kdy Brodek zrušil mančaft, nám se odečetly 

3 body a ztráta 1. místa v tabulce. Hra tomu odpovídala. Ani našich hráčů nebylo extra dost. Bohužel zde začla 

naše mizérie. Prohra po penaltách. Následovaly 3 těžké boje. Doma Kostelec a ve Výšovicích – to byly dvě 

bohužel jednoznačné prohry. Následoval poslední zápas a boj o krásné umístění na bedně s nepříjemným 

Bedihošťem. Nakonec řídící komise rozhodla o 3 bodech v náš prospěch. Ano. Kontumační výhra nás nemůže 

těšit. Ale konečné 3. místo v polovině sezóny není zas tak k zahození. 

Umístění na bedně jsme náležitě oslavili.  

Po novém roce nově jmenovaný trenér slibuje dřinu, pot, slzy a krev, aby se už tak solidní postavení v tabulce 

ještě vylepšilo. Budeme rádi, když nás budete chodit podporovat i nadále, popřípadě i ve větším počtu. 

Neděláme to jen pro sebe abysme se "vyprděli", ale děláme to hlavně pro vás, naše věrné fandy. 

Vojtěch Navrátil 

CVIČENÍ DĚTÍ V OBCI 

Protože všichni víme, že heslo „sportem ke zdraví“ stále platí, rozhodlo se vedení 

TJ Pavlovice v prostorách místní sokolovny organizovat cvičení pro děti a mládež. 

Pro tuto činnost pořídila z dotace Můj klub 2021 Národní sportovní agentury nové 

cvičební vybavení – žíněnky, fitness trampolínu, odrazový můstek, žebřík 

na frekvenční běh atd. V zimním období, kdy děti nemají možnost sportovat venku, 

se tato aktivita setkala s velkým ohlasem. Děti, s nadšením sobě vlastním, 

pravidelně docházely na cvičení, které pro ně vymýšlel a organizoval Jarek 

Pospíšil. Trénovaly kotouly, běh na čas, skoky přes kozu a švédskou bednu. 

Největší oblibu ze sportovních aktivit měla „opičí dráha“, kterou děti pravidelně 

vyžadovaly a na kterou se každé cvičení těšily. 

Eva Soldánová, zastupitelka 

PŘÍSTŘEŠKY U SOKOLOVNY 

V letošním roce se podařilo vybudovat dlouho 

plánované zastřešení tří ploch, které se při akcích 

u sokolovny nejvíce využívají. Realizaci měl na 

starost Stanislav Emperger s chlapama a výsledek 

jejich práce jste mohli poprvé obdivovat při 

slavnostním požehnání přístřešků spojeném 

s drakiádou pro děti na konci října. Celkem stálo 

vybudování přístřešků vč. projektů a vsakování 

dešťových vod více než 700 tis. Kč. Obec přispěla 

80 tis. Kč a 400 tis. Kč by měla pokrýt dotace 

z Programu rozvoje venkova, kterou nám pomohla získat Místní akční skupina Hanácký venkov. Děkuji 

Staňovi i brigádníkům z řad členů TJ, kteří se na stavbě a pomocných pracích podíleli. 

Marek Novotný, tajemník TJ 
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FARNÍ OHLÁŠKY 

OPRAVA STŘECHY FARY 

V minulém roce byla provedena oprava ohradní zdi nad schodištěm, které vede z návsi ke kostelu 

a vybudování chodníku od schodiště ke kostelu. Na letošní rok se původně počítalo s nátěrem zdi a tím 

dokončením těchto oprav. Jako důležitější a potřebnější z důvodu prudkého růstu cen stavebních prací 

vyvstala nutnost výměny střešní krytiny na faře. Je zřejmé, že co se zbuduje dnes, může být příští rok 

i o desítky procent dražší. Střecha na faře s pálenou taškou byla zřetelně poškozena propálením, zvětráním, 

bylo vidět, jak část tašek intenzivně sála vodu. Stáří krytiny, těžko doložitelné bylo jistě za hranicí životnosti 

cca 70-80 let, což lze předpokládat i podle zbytků původní krytiny ze šindele pod taškou. 

Byla oslovena firma STŘECHY HRABAL – 

Jaromír Hrabal z Hrubčic, dále firma Dobeš 

z Vyškova, a ještě další firma. Poslední dva 

však zakázku odmítli. Navíc po tornádu na jižní 

Moravě byl problém vůbec nějakou firmu 

zajistit. Nakonec se realizace díla ujala první 

z firem. Rozpočet na opravu střechy na budově 

fary v Pavlovicích u Kojetína s krytinou 

Tondach Bobrovka engoba červená 

s šupinovým krytím stejným jako na kostele. 

Rozpočet na opravu činil 584 188 Kč. Během září došlo k návozu materiálu. Druhý týden v říjnu byly 

zahájeny práce a trvaly cca 14 dnů. Po doplnění střešního okna a sněhových zábran pak činila celková cena 

za opravu střechy fary 589 633 Kč. 

Oprava byla hrazena z prostředků farnosti a díky štědrosti farníků při kostelních sbírkách. Nemalou částkou 

přispěla Obec Pavlovice u Kojetína – 80 000 Kč, Obec Srbce částkou 20 000 Kč, za což všem patří křesťanské 

poděkování, Pán Bůh zaplať. 

Provedení opravy střechy na faře je zavazující, protože by měla být prvním krokem k zahájení postupné 

rekonstrukce budovy fary tak, aby mohlo dojít k jejímu plánovanému využití. 

Josef Novotný, zastupitel 

PODĚKOVÁNÍ ZA VÁNOČNÍ STROMKY  

Farnost Pavlovice u Kojetína děkuje paní Marii Podstatzké a 

Ing. Richardu Podstatzkému z Litenčic za darování stromků pro 

vánoční výzdobu kostela svatého Ondřeje v Pavlovicích 

u Kojetína. 
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MISIJNÍ JARMARK 

V měsíci říjnu v naší farnosti proběhl 

„Misijní jarmark“. Jedná se o dobročinnou 

akci, při které se prodávají výrobky nezištně 

darované šikovnými lidmi a výtěžkem 

prodeje se podporují misijní činnosti v 

rámci Papežských misijních děl. Myšlenka 

zrealizovat tuto netradiční sbírku v nás 

dřímala již delší dobu, ale chyběl vhodný 

čas (minulý rok by lockdown) a také zboží, 

které by se mohlo prodávat. Shodou 

okolností se nám nabídla paní Kateřina 

Vychodilová z Kralic na Hané, která Misijní jarmark ve své farnosti organizuje již řadu let, a poskytla nám 

vlastnoručně vyrobené zboží – pod podmínkou podpory Papežských misijních děl. A tak byly každou říjnovou 

neděli po mši svaté v zadní části kostela k prodeji různé textilní výrobky, ale také obrázky či bižuterie. Do 

jarmarku přidala také rodina Novotných minirůžence a za 4 neděle jsme vybrali a na účet Papežských 

misijních děl odeslali 6 035 Kč. Pán Bůh zaplať výrobcům zboží za čas a trpělivost i kupujícím za zájem a 

vynaložené finanční prostředky. 

Václav Procházka 
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INFORMACE PRO OBČANY 

PLÁN SVOZU ODPADŮ PAVLOVICE A UNČICE NA ROK 2022 

 I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII 

Popelnice 

4 1 1 12 10 7 5 2 13 11 8 6 

18 15 15 26 24 21 19 16 27 25 22 20 

  29     30     

Plasty 7 4 4 1 6 3 1 5 2 7 4 2 

 

Poplatek za komunální odpad se od roku 2022 zvyšuje na 700 Kč na osobu. 

CENOVÉ OZNÁMENÍ – VODNÉ PRO ROK 2022 

Provozovatel Skupinového vodovodu Haná oznamuje ceny vodného pro rok 2022: 

 Kč/m3 (bez DPH) Kč/m3 (včetně10% DPH) 

vodné 2022 44,46 47,81 
 

Cena vodného je navýšena z důvodu zvýšení ceny vody předané od VaK Kroměříž, a.s.  

Cena vodného je stanovena v souladu se zákonem č. 526/1990 Sb., o cenách a zákonem č. 274/2001 Sb. 

o vodovodech a kanalizacích pro veřejnou potřebu a zahrnuje pouze ekonomicky oprávněné náklady. 

 

Oznámení lékařů 

Oční ambulance Němčice MUDr. Krausová oznamuje, 

že od 21. 12. - 5. 1. nebude ordinovat z důvodu čerpání 

dovolené. 

Chirurgická ambulance Němčice MUDr. Vildomec 

oznamuje, že 21. 12., 23. 12. a 30. 12. nebude ordinovat. 

Ordinovat bude pouze 28. 12. a to pro objednané pacienty 

a akutní stavy. 

Praktický lékař pro dospělé MUDr. Korbelyi oznamuje, 

že ve dnech 23. 12., 30. 12. a 31. 12. 2021 neordinuje. 
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VYFOŤ PŘÍRODU 2021 

Obecní úřad Pavlovice u Kojetína vyhlásil na jaře časosběrnou fotografickou soutěž Vyfoť přírodu 2021. 

Cílem bylo získat fotografie veřejných prostor obce ve čtyřech obdobích roku z nových neokoukaných úhlů. 

Sešlo se mnoho velmi zajímavých fotografií, za které velmi děkujeme a ze kterých jsme vybrali vítěze 

jednotlivých částí. Vítězkou jarní části se stala Aneta Hradilová s fotografií koupaliště. S fotografií kostela 

z květné zahrady zvítězila v letní části Markéta Novotná a nejlepší podzimní fotografii kostela v barevném 

listí vyfotil Václav Procházka. Na nejkrásnější zimní obrázky stále čekáme. Svá díla můžete posílat až do 

konce ledna 2022 na email fotkypavlovice@gmail.com. 
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